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Zápis z 4. zasedání Výkonného předsednictva Orla 

konaného dne 23. 10. 2023 na ústředím sekretariátu Orla 

 

Přítomni – viz prezenční listina 

 

Program: 

1. Zahájení a volba pracovních funkcí  

2. Schválení bodů programu 

3. Kontrola usnesení  

4. Zprávy odborných rad  

5. Příprava Ústřední rady 

6. Žádosti z jednot 

7. Vyznamenání  

8. Různé  

9. Závěr 

 

 

 

1.  Volba pracovních funkcí – ověřovatelů zápisu, určení zapisovatele 

Br. Juránek konstatoval, že dnešní zasedání je usnášeníschopné. Jmenoval zapisovatelku 

dnešního jednání ses. Horákovou, navrhl ověřovatele zápisu ses. Brandejsovou a br. Sedláčka. 

Jednání bylo zahájeno orelskou modlitbou.  

 

VP/4/25   VP schvaluje ověřovatele zápisu ses. Brandejsovou a br. Sedláčka.                                                                                                                                      

 10-0-0    

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

2.  Schválení bodů program 

Br. Juránek vyzval k návrhům na změnu či doplnění navrženého programu jednání. Nechal 

o programu hlasovat.  

 

 

VP/4/26   VP schvaluje program dnešního zasedání výkonného předsednictva.   

                                                                                                                                            10-0-0

      

  

 

3. Kontrola usnesení 

Gen. sekretářka předložila seznam úkolů. Br. Juránek shrnul a upřesnil rozpracovanost 

jednotlivých bodů.   

Br. Juránek uvedl, že starostka obce Hrušky má zájem o výměnu pozemků. Starosta pokračuje 

v jednání a následně předloží návrh.   

Br. Třináctý uvedl, že Soutěžní řád se bude aktualizovat v nové TVR po volbách.  

Ses. Horáková uvedla, že všechny odborné rady, kromě EHR, odevzdaly návrhy rozpočtu a 

termíny akcí na rok 2024, byly vyplaceny schválené částky jednotám a hledají se prostory pro 
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pořádání zasedání FICEP v Brně. Dále sdělila, že dne 3. 10. zasedla komise k výběrovému 

řízení a ze všech uchazečů byla vybrána paní Anna Buchtová na základě splněných podmínek.  

 

VP/4/27   VP schvaluje uzavření pracovní smlouvy s Annou Buchtovou na 25 hodin týdně 

s odměnou 20.000,- Kč / měsíčně od 1. 11. 2023.  

10–0-0 

 

VP/4/28   VP bere na vědomí kontrolu usnesení.   

                                                                                                                                          10-0-0 

 

 

 

4.  Zprávy odborných rad  

TVR:  proběhla akce běh okolo vlasti, první etapa, start v Želivu, délka trasy 110 km, cíl 

v Moravských Budějovicích. Br. Juránek navrhuje poděkování Davidovi Kovářovi za 

uspořádání OBěhu kolem vlasti a navrhuje uvést poděkování v časopisu.  

Br. Třináctý uvedl, že se uskutečnily všechny akce dle kalendáře TVR, pouze šachový turnaj 

neuskutečnil.   

Br. Juránek vznesl námitku a požádal, aby se šachový turnaj uspořádal a žádá dodat termín a 

místo konání.  

 

VP/4/29   VP děkuje Davidu Kovářovi za uspořádání závodů Oběhu kolem vlasti.  

10-0-0 

 

 

DR: na začátku adventu proběhne návštěva u Jana Graubnera.   

 

RS: v září proběhlo Setkání jubilantů. RS děkuje zaměstnancům ústředí za pomoc. Setkání na 

Hvězdárně se zúčastnilo 23 osob.   

 

 

KR: proběhla Svatováclavská réva, které se zúčastnil se starosta. Příští rok se bude konat 15. 

10. 2024. Br. Gardáš pozval ve dnech 24. – 26.11.na divadelní přehlídka do Boleradic.  

 

 

RM: připravuje se Setkání rodin v Želivu a 26.11. se uskuteční turnaj ve Stiga hokeji.   

 

 

BR: proběhl den Sokolstva, 31. 10. proběhne podpis memoranda s MO, poté bude následovat 

podpis memoranda s MV.   

 

 

EHR:  předseda nebyl přítomen, zaslal email.   

 

 

VP/4/30   VP bere na vědomí zprávy odborných rad.   

               10-0-0 
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Br. Bartošek upozornil, aby byly doplněny na webových stránkách výroční zprávy jednot a 

žup.  

Ses. Horáková: nedostatky jednota a žup evidujeme, opět bude přehled předložen na ÚR 

starostům žup.  

 

5. Příprava Ústřední rady  

Program ÚR byl připraven dle obvyklého programu, doplněn o bod volby do odborných rad a 

s tím spojený volební řád. Br. Juránek: žádá doplnit do programu informace o spolupráci s MO 

do bodu Různé.   

 

VP/4/31  VP doporučuje ke schválení ÚR program Ústřední rady.  

10-0-0  

 

 

Volební řád: z pléna bez připomínek.  

 

VP/4/32   VP doporučuje ke schválení ÚR volební řád.  

10-0-0  

 

Rozpočet 2024: Ses. Macková předložila návrh rozpočtu na rok 2024, v plénu projednána každá 

položka, připomínky zapracovány do rozpočtu a opraveny. Současně předložila návrh na 

rozdělení financí za uspořádání ústředních akcí jednotami žup dle přiložené tabulky – stejně 

jako v minulých letech. Připomínky zapracovány a opraveny.  

 

VP/4/33   VP doporučuje ke schválení ÚR rozpočet na rok 2024 a finanční rozdělení do žup.  

 

10-0-0  

 

6. žádosti z jednot  

Žádost z jednoty Proseč: starosta jednoty br. Roušar žádá ústředí Orla o půjčku ve výši 30.000 

Kč na dofinancování rekonstrukce orlovny v Proseči, která spočívala ve výměně již 

nevyhovujících oken, dveří a luxferových oken za okna a dveře v plastu. Celkové náklady po 

provedení činily 442.430 Kč, z toho dotace z Pardubického kraje ve výši 290.000 Kč, dotace 

z ústředí ve výši 100.000 Kč dle usnesení VP/ 23/ 32.  K pokrytí zbývá 52.340 Kč, žádají o 

navýšení půjčky na 30.000 Kč. 

 

VP/4/34   VP schvaluje půjčku jednotě Proseč, se sídlem náměstí Dr. Tošovského 594 

Proseč, IČO: 71189092 ve výši 30. 000,- Kč a pověřuje GS k vyřízení smlouvy o půjčce a 

splátkového kalendáře.   

10-0-0  
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Žádost z jednoty Svatobořice – Mistřín: místostarosta jednoty br. Esterka žádá ústředí Orla o 

půjčku 20 000,- Kč pro jednotu Orla Svatobořice-Mistřín. Peníze budou použity na zřízení 

lukostřeleckého oddílu.  

 

VP/4/35   VP schvaluje půjčku jednotě Svatobořice – Mistřín, Na Dolině 1175/33, 

Svatobořice-Mistřín 69604, IČO: 49940058, ve výši 20. 000,- Kč a pověřuje GS k vyřízení 

smlouvy a splátkového kalendáře.   

10-0-0  

 

Žádost u jednoty Zlín: starosta jednoty br. Schneider žádá Ústředí Orla o schválení prodeje 

části pozemků kolem Kudlovské přehrady, které chce odkoupit statutární město Zlín. Jedná se 

o parcely p.č. 527,  525/3, 526/6  k. ú. Zlín v majetku Orla jednoty Zlín. Dle znaleckého 

posudku je stanovená cena 1540,- kč za 1m2.  Prostředky chtějí využít na úhradu nákladů s 

přípravou projektové dokumentace na výstavbu nové budovy ve stejné lokalitě pro účely 

provozování dětské skupiny Orla. 

Z diskuse vyplynulo, že v zápisu usnesení Rady města Zlín je rozdílné číslování jednoho 

z pozemků. Ve znaleckém posudku je uvedena parcela číslo 526/2, ale v usnesení města je 

uvedeno číslo 526/6.   

 

VP/4/36   VP pověřuje GS k vyřízení nesrovnalostí v dokumentech a doložení materiálů 

k usnesení 35//18R/2023 Rady města Zlín.  

10-0-0  

 

Jednota Přelouč  

Sekretář jednoty br. Kumstýř žádá o spolufinancování ve výši 3 mil korun. Podávají žádost o 

dataci NSA výzvy 11/2023 – technické zhodnocení sportoviště do výše 10 mil. korun a dle 

požadavků NSA je potřeba finanční krytí 30% z celkové dotace.  

Po jednání nebylo přijato žádné usnesení.  

 

 

7. Vyznamenání  

Ses. Horákova: k dnešnímu dni byly na ústřední sekretariát doručeny následující žádosti o 

vyznamenání. Jsou v souladu se směrnicí č. 9 O vyznamenání Orla.  

Čestné uznání:   

Miroslav Pecháček z jednoty Dolní Čermná za reprezentaci na běžeckých závodech.  

Vladimír Jansa z jednoty Dolní Čermná za dlouholetou práci sekretáře jednoty.  

 

VP/4/37   VP uděluje Čestné uznání bratru Pecháčkovi z jednoty Dolní Čermná a bratru 

Jansovi z jednoty Dolní Čermná.  

10-0-0  
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Čestné uznání a Medaile za zásluhy pro ses. Ševčíkovou z jednoty Znojmo za celoživotní přínos 

Orlu a obětavou práci k životnímu jubileu 90 let.  

 

VP/4/38   VP navrhuje ke schválení ÚR udělit medaili za zásluhy ses. Ševčíkové z jednoty 

Znojmo.  

 

10-0-0  

 

8. Různé  

 

Br. Gardáš podal informaci k divadelní přehlídce, která se uskuteční o posledním víkendu 

v listopadu v Boleradicích.  

 

Br. Bartošek podal informaci, že se dne 31.10. 2023 bude podepisovat memorandum o 

spolupráci s Ministerstvem obrany ČR.  

 

 

 

 

9. Závěr  

Bratr starosta poděkoval všem přítomným za účast na jednání. Br. Kodeda udělil závěrečné 

požehnání.   

Zasedání bylo zakončeno v 18.10 hodin.  

 

 

 

 

 

 

 

    Ing. Stanislav Juránek  

                                                                                                                         starosta Orla 

 

 

Zapsala:  

Mgr. Kristina Horáková   ………………………………... 

 

 

 

Ověřili:  

Marie Brandejsová  ...…………………….…………… 

 

 

 

Jiří Sedláček  …………………………………………… 


